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Abstract (en)
A method for trimming multi-layer printed products in a continuous process consists in the fact that a first blade part (3) is assigned to individual
printed products (2) or several printed products (2) and said first blade part is moved together with the printed products. During the movement, the
printed products and the first blade part are brought to rest along a planned trimming edge (4) and subsequently moved past a second blade part
(5). By the interaction between the first (3) and the second blade part (5), the printed products (2) are trimmed along the planned trimming edge (4).
<??>A corresponding device has a multiplicity of transport units moving on a circular path for the printed products. The transport units are preferably
constructed as counter-blades whereas the associated trimming blades are arranged stationarily. <??>By this means, even in the case of large
conveying quantities and thick printed products, a top-quality three-sided trimming is achieved. <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Verfahren zum Beschneiden mehrlagiger Druckprodukte in einem Durchlauf-Prozess besteht darin, einzelnen oder mehreren Druckprodukten
(2) einen ersten Messerteil (3) zuzuordnen und diesen mit den Druckprodukten zusammen zu bewegen. Während der Bewegung werden die
Druckprodukte und der erste Messerteil entlang einer vorgesehenen Schnittkante (4) in Anlage gebracht und anschliessend an einem zweiten
Messerteil (5) vorbeigeführt. Durch die Zusammenwirkung zwischen erstem (3) und zweitem Messerteil (5) werden die Druckprodukte (2) entlang
der vorgesehenen Schnittkante (4) beschnitten. Eine entsprechende Vorrichtung weist eine Vielzahl sich auf einer kreisförmigen Bahn bewegender
Transporteinheiten für die Druckprodukte auf. Die Transporteinheiten sind vorzugsweise als Gegenmesser ausgebildet, während die zugehörigen
Schneidmesser ortsfest angeordnet sind. Dadurch wird selbst bei grossen Fördermengen und dicken Druckprodukten ein hochqualitativer Drei-
Seitenschnitt erzielt.
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